
Α Π Ο Σ Π Α Σ Μ Α 
Από το υπ’ αριθ. 23/2011 πρακτικό συνεδρίασης  
του Δημοτικού Συμβουλίου του Δήμου Βέροιας 

 
Αρ. απόφ. 638/2011                                                      

Π ε ρ ί λ η ψ η 
Έγκριση μη συμμετοχής του Δήμου στις δράσεις και 
εκδηλώσεις της Π.Κ.Μ. στο πλαίσιο της έκθεσης «Στο 
βασίλειο του Μεγάλου Αλεξάνδρου-Η Αρχαία 
Μακεδονία» στο Μουσείο του Λούβρου στο Παρίσι. 

 
         Σήμερα 26 Σεπτεμβρίου του έτους 2011 ημέρα της εβδομάδας Δευτέρα και ώρα 19:00 συνήλθε σε 
τακτική συνεδρίαση το Δημοτικό Συμβούλιο στην αίθουσα συνεδριάσεων του Δημοτικού Συμβουλίου 
Βέροιας, Μητροπόλεως 46, στο Δημαρχείο, ύστερα από την με ημερομηνία 22-9-2011 γραπτή 
πρόσκληση του Προέδρου που δόθηκε σ’ όλους τους Συμβούλους, τους Προέδρους Δημοτικών & 
Τοπικών Κοινοτήτων, τους Εκπροσώπους Τοπικών Κοινοτήτων, τον Πρόεδρο του Τοπικού Συμβουλίου 
Νέων και στην Δήμαρχο, σύμφωνα με τις διατάξεις του άρθρου 67 του Ν. 3852/2010 και του άρθρου 7 
του Ν. 3443/2006. 
          Αφού διαπιστώθηκε  ότι παραβρίσκεται η Δήμαρχος και ότι υπάρχει νόμιμη απαρτία, αφού επί 
συνόλου 41 μελών βρέθηκαν παρόντα  38 μέλη: 
 

                  Παρόντες                                                                                           Απόντες 
1)Δ. Δάσκαλος, 2)Μ. Σουμελίδης, 3)Θ. Θεοδωρίδης, 4)Γ. 
Μιχαηλίδης, 5)Α. Λαζαρίδης, 6)Ν. Τσιαμήτρος, 7)Β. 
Σταυροπούλου-Μπακαμτζόγλου, 8)Ε. Αρχοντάκη-Γεωργίου, 9)Π. 
Παυλίδης, 10)Τ. Χατζηαθανασίου, 11)Θ. Αγγελίνας, 12)Λ. 
Πουλασουχίδης, 13)Κ. Βοργιαζίδης, 14)Ν. Μωυσιάδης, 15)Χ. 
Κούτρας, 16)Ν. Μαυροκεφαλίδης, 17)Χ. Γαϊτάνου-Γεωργιάδου, 
18)Α. Καγκελίδης, 19)Μ. Παπαϊωνάννου, 20)Θ. Κορωνάς, 21)Γ. 
Κάκαρης, 22)Β. Παπαδόπουλος, 23)Κ. Κουτσαντάς, 24)Λ. 
Τσαβδαρίδης, 25)Α. Νεστορόπουλος, 26)Α. Γκαμπέσης, 27)Κ. 
Κοστογλίδου, 28)Α. Βεσυρόπουλος, 29)Β. Γιαννουλάκης, 30)Χ. 
Τσιούντας, 31)Ε. Γουναράς, 32)Γ. Σουμπέκας, 33)Κ. Παναγιωτίδης, 
34)Δ. Γκέκα, 35)Α. Παπαδόπουλος, 36)Σ. Κουμτσίδης, 37)Ι. 
Σοφρόνωφ, 38)Γ. Μελιόπουλος. 

Π. Τσαπαρόπουλος, Κ. Συμεωνίδης, Χ. 
Σαββαϊδου 

Παρόντες πρόεδροι Δημ. & Τοπ. Κοινοτήτων                                              Απών Πρόεδρος 
         & Εκπρόσωποι Τοπ. Κοινοτήτων                                                               Τ.Σ. Νέων 

Η. Τσιαμήτρος, Δ. Κουλουριώτης, Χ. Δουλγερίδους, Ι. Λιάτσου, Α. 
Βοργιαζίδου, Α. Πέτρου, Ε. Κελεσίδης, Η. Μπατσαράς, Ι. Χειμώνας, Κ. 
Νένος, Ν. Αγγέλου. 

Κ. Καπανίδης. 

Απόντες πρόεδροι Δημ. & Τοπ. Κοινοτήτων 
& Εκπρόσωποι Τοπ. Κοινοτήτων 

Θ. Σούλας, Σ. Κρομμύδας, Ε. Εμμανουηλίδης, Η. Σοφιανίδης, Σ. Μισοκέφαλος, Ι. Παπαδόπουλος, Α. 
Κακαγιάννης, Α. Ορφανίδου, Σ. Ρίσσου, Γ. Οικονόμου, Χ. Τσανασίδης, Ι. Καπετανίδης, Π. Ποταμόπουλος, Π. 
Πιτούλιας, Κ. Τζήμας, Μ. Λαμπριανίδης, Μ. Τέτος. 

 
Σημείωση: 1) Κατά την προ ημερήσιας διάταξης συζήτηση προσήλθαν οι κ.κ. Β. Παπαδόπουλος, Η.Τσιαμήτρος.  
2) Κατά τη συζήτηση της αριθ. 616/2011 αποχώρησε ο κ. Τ. Χατζηαθανασίου. 
3) Κατά τη συζήτηση της αριθ. 617/2011 απόφασης προσήλθε ο κ. Γ. Κάκαρης. 
4) Κατά τη συζήτηση της αριθ. 622/2011 απόφασης αποχώρησαν οι κ.κ. Θ. Κορωνάς, Γ. Κάκαρης.,  Σ. Κουμτσίδης. 
5) Κατά τη συζήτηση της αριθ. 624/2011 απόφασης αποχώρησε ο κ. Α. Γκαμπέσης. 
6) Κατά τη συζήτηση της αριθ. 625/2011 απόφασης προσήλθε ο κ. Θ. Κορωνάς και αποχώρησαν οι κ.κ. Α. Καγκελίδης, Γ. Σουμπέκας, Κ. Παναγιωτίδης. 
7) Κατά τη συζήτηση της αριθ. 626/2011 απόφασης αποχώρησαν οι κ.κ. Ι. Σοφρόνωφ, Γ. Μελιόπουλος. 
8) Κατά τη συζήτηση της αριθ. 629/2011 απόφασης προσήλθαν οι κ.κ. Ι. Σοφρόνωφ, Γ. Μελιόπουλος. 
9) Κατά τη συζήτηση της αριθ. 638/2011 απόφασης προσήλθε ο κ. Κ. Παναγιωτίδης. 
10) Κατά τη συζήτηση της αριθ. 639/2011 απόφασης προσήλθε ο κ. Γ. Κάκαρης και αποχώρησε ο κ. Β. Γιαννουλάκης. 
11) Κατά τη συζήτηση της αριθ. 640/2011 απόφασης προσήλθαν οι κ.κ. Α. Καγκελίδης, Β. Γιαννουλάκης και  αποχώρησαν οι κ.κ. Ε. Γουναράς, Ι. 
Σοφρόνωφ, Γ. Μελιόπουλος. 
12) Κατά τη συζήτηση της αριθ. 659/2011 απόφασης προσήλθε ο κ. Ε. Γουναράς. 
13) Κατά της συζήτηση της αριθ. 661/2011 απόφασης αποχώρησαν οι κ.κ. Χ. Κούτρας, Γ. Κάκαρης. 
14) Κατά τη συζήτηση της αριθ. 662/2011 προσήλθαν οι κ.κ. Χ. Κούτρας, Γ. Κάκαρης, Γ. Σουμπέκας. 

 
 



 
 
 Στη συνέχεια ο πρόεδρος εισηγούμενος το 9ο θέμα της ημερήσιας διάταξης 
έθεσε υπόψη του συμβουλίου το από 20-8-2011 εισηγητικό σημείωμα της Δημάρχου, 
που έχει ως εξής: 

Με το υπ’ αρ.πρωτ. ΓΠΚΜ/2523/01-09-2011 έγγραφό του, ο Αναπληρωτής 
Περιφερειάρχης Περιφέρειας Κεντρικής Μακεδονίας κ. Διονύσης Ψωμιάδης, 
ενημερώνει το Δήμο Βέροιας σχετικά με δράσεις και εκδηλώσεις που έχουν 
διαμορφωθεί παράλληλα με την έκθεση «Στο βασίλειο του Μεγάλου Αλεξάνδρου – 
Η Αρχαία Μακεδονία» που θα πραγματοποιηθεί στο Μουσείου του Λούβρου στο 
Παρίσι, από 13 Οκτωβρίου 2011 έως 01 Ιανουαρίου 2012 και στις οποίες καλούνται 
να συμμετάσχουν, μεταξύ άλλων και Δήμοι της Μακεδονίας. Επιγραμματικά, οι 
προτεινόμενες δράσεις είναι οι εξής: 
 

1. Ημερίδα με θέμα «Ευκαιρίες επενδύσεων & προοπτικές ανάπτυξης», με 
στόχο την ενημέρωση των γαλλικών επιχειρήσεων και φορέων για την 
ανάπτυξη και την επιχειρηματικότητα στη Μακεδονία. Συνολικό κόστος 
ημερίδας: 6.000€. Παράθεση γεύματος: 100€ κατ’ άτομο. 

2. Συναντήσεις Ελλήνων επιχειρηματιών με γαλλικές εταιρείες: Συνολικό 
κόστος συναντήσεων: 700€. 

3. Παρουσίαση μακεδονικών κρασιών σε Γάλλους οινογνώστες και εστιάτορες. 
Συνολικό κόστος εκδήλωσης: 6.000€. 

4. Παρουσίαση και πώληση μακεδονικών προϊόντων στη Γκαλερί Λαφαγιέτ. 
Συνολικό κόστος: ύστερα από προσυνεννόηση. 

5. Εκδήλωση ζωντανής επίδειξης ελληνικών συνταγών από τέσσερις σεφ με 
μπουφέ για 150 άτομα. Συνολικό κόστος: 27.000€. 

6. Συνδιοργάνωση με τον Ε.Ο.Τ. εκδήλωσης απευθυνόμενης προς Γάλλους 
τουριστικούς πράκτορες για την τουριστική προβολή της Μακεδονίας που θα 
πραγματοποιηθεί στο Παρίσι τον Ιανουάριο του 2012. Το κόστος δεν έχει 
προϋπολογιστεί. 
 

Τέλος προβλέπεται: α) αναβάθμιση της Ιστοσελίδας του Οργανισμού Τουριστικής 
Προβολής και Marketing με εκτίμηση ανώτερου κόστους τις 4.000€, β) δημιουργία 
εντύπων, αφισών και διαφημιστικού υλικού με εκτίμηση ανώτερου κόστους τις 
30.000€. 

Επισημαίνεται ότι από το έγγραφο του φορέα διοργάνωσης δεν προκύπτει 
ούτε και μπορεί να προϋπολογιστεί ειδική και λεπτομερής τιμολόγηση της επιμέρους 
συμμετοχής του Δήμου μας στις παραπάνω αναφερόμενες δράσεις και εκδηλώσεις. 

Ύστερα από τα παραπάνω παρακαλείται το Δημοτικό Συμβούλιο να 
αποφασίσει για τη συμμετοχή ή μη του Δ. Βέροιας στις παραπάνω εκδηλώσεις και 
δράσεις. 
 Και κάλεσε το συμβούλιο ν’ αποφασίσει σχετικά. 

Δήμαρχος: Αυτό είναι ένα θέμα το οποίο το γνωρίζετε όλοι. Ξεκίνησαν οι 
διαδικασίες αυτές των συσκέψεων προ διμήνου. Προ δίμηνου ξεκίνησαν οι 
διαδικασίες των συναντήσεων στο δήμο της Θεσσαλονίκης, υπήρχε μια προχειρότητα 
στην όλη αντιμετώπιση του θέματος παρότι είναι ιδιαιτέρως σοβαρό. Μετά από 
κάποιες συσκέψεις που έγιναν στο δήμο Θεσσαλονίκης, το πεδίο των συσκέψεων 
μεταφέρθηκε στην περιφέρεια. Στην αρχή είχε οριστεί και συμμετείχε και μέλος στο 
οργανωτικό team αυτής της διαδικασίας όπου δεν κλήθηκε ποτέ γιατί υποθέταμε ότι 
από τη στιγμή που είμαστε ένας δήμος από τον οποίο θα ζητούσαν χρήματα για τη 
συμμετοχή, θα έπρεπε να έχουμε και λόγο στο τι γίνεται, να ξέρουμε εν πάση 
περιπτώσει τι γίνεται. Παρόλα αυτά στις συναντήσεις που κληθήκαμε, γιατί δεν 
ξέρουμε πόσες έγιναν, εμείς πήγαμε, ήμασταν παρόντες, τελευταία συνάντηση ήταν ο 
κ. Λαζαρίδης, προηγουμένως είχα πάει εγώ, η κα Θεολογίδου κλπ. Εδώ ακόμη και 
σήμερα που μιλάμε, γιατί κουβέντιαζα και με τον κ. Μπουτάρη στην συνέλευση της 
ΠΕΔ πριν από λίγες ημέρες, ακόμη και σήμερα που μιλάμε δεν έχει ξεκαθαριστεί το 
τοπίο και οι εκδηλώσεις αυτές γίνονται τον Οκτώβριο στο Παρίσι, ή εν πάση 



περιπτώσει η έκθεση γίνεται Οκτώβριο στο Παρίσι. Δεν υπάρχει μια σαφής 
κοστολόγηση και υπάρχει μια γενική πρόταση για όλους μας είτε είναι δήμοι, είτε 
είναι επιμελητήρια, είτε άλλοι φορείς, να συμμετέχουν με ένα ποσό κατά αποκοπή το 
οποίο δεν το γράφουν κιόλας εδώ, ξεκίνησαν με δέκα χιλιάδες. Είδαν ότι δέκα 
χιλιάδες, γιατί το βασικό συνάδελφοι είναι ότι δεν υπάρχει μια ανάλυση αυτού του 
ποσού, δηλαδή,  εμείς παράδειγμα λέμε ναι πολύ ωραία, θα βρούμε τον κωδικό, θα 
βρούμε τα δέκα χιλιάρικα, και θα τα βάλουμε γιατί μας ενδιαφέρει κι όντως μας 
ενδιαφέρει. Πέστε μου παρακαλώ πως θα περάσει αυτό από επίτροπο η οποία θέλει 
να ξέρει και τη λαδορίγανη που θα έχει το φαγητό στο τραπέζι και δεν κάνω πλάκα 
γιατί έχετε πάρει θέματα που αναλυτικά πλέον αναφέρουν και το τι θα φάει όποιος 
του παραθέσουμε το γεύμα. Πλέον ο έλεγχος είναι πάρα πολύ σφιχτός μέχρι σημείου 
που πολλές φορές θεωρούμε και αστεία κάποια πράγματα αλλά έτσι γίνεται. Λοιπόν 
εδώ γενικώς και αορίστως έρχεται πρώτα μια πρόταση η οποία λέει δώσε δήμε 
Βέροιας δέκα χιλιάδες. Είδαν ότι αυτό δεν περπατούσε, ήρθε στη συνέχεια μια 
πρόταση που έλεγε δώστε έξι χιλιάδες. Είδαν ότι επίσης δεν προχωρούσε και τώρα 
φτάσαμε στις πέντε χιλιάδες στην τελευταία συνάντηση που λέει ο Άρης αλλά πάλι 
δεν έχουμε μια ανάλυση τι θα γίνουν αυτά τα χρήματα. Αν δεν υπάρχει λοιπόν 
ανάλυση δαπανών αυτό θα απορριφθεί από την επίτροπο, χωρίς να αρνούμαστε, εμείς 
θέλουμε να συμμετέχουμε, θεωρούμε ότι είναι μια κορυφαία εκδήλωση, θα μπορούσε 
να την κάνει η Ελλάδα κορυφαία εκδήλωση. Δε συμμετέχουν οι παραγωγικοί φορείς 
που επίσης είναι ένα πολύ σημαντικό θέμα. Δεν πρόκειται να γίνει τίποτα αν δε 
συμμετέχουν οι παραγωγικοί φορείς κι όπως με ενημέρωσε ο δήμαρχος 
Θεσσαλονίκης προχθές δεν έχουν δηλώσει συμμετοχή οι φορείς οι οποίοι θα 
μπορούσαν να μπουν σ’ αυτή τη διαδικασία. Επίσης τα κονδύλια γι’ αυτό, πέστε ότι 
εμείς βρίσκουμε τα χρήματα και τα βάζουμε και δεν απορρίπτονται από την επίτροπο 
και προσπαθούμε να κάνουμε μια ανάλυση ώστε να έχει μια παρουσία η όλη ιστορία, 
λοιπόν τα κονδύλια για τον τουρισμό δίδονται στην αντιπεριφέρεια, δε δίδονται στους 
δήμους. Ο δήμος έχει ένα συγκεκριμένο ποσό της τάξης των τριάντα χιλιάδων που 
δεν άρχισε ακόμη να τρέχει και είναι για προβολή από το leader. Υπάρχει ένα ζήτημα 
αγαπητοί συνάδελφοι, εγώ θα ήθελα να συμμετέχουμε σ’ αυτό και θα έπρεπε εμείς να 
έχουμε παρουσία σ’ αυτό. Δε θα πω ότι μας παραγκώνισαν γιατί διεκδικήσαμε την 
παρουσία μας άσχετα αν παραγκωνιστήκαν όλοι και μόνο η Θεσσαλονίκη έχει μείνει 
σ’ αυτήν την υπόθεση. Από κει και πέρα μας ζητούν κάποια χρήματα τα οποία 
ειλικρινά δε θα μπορέσουμε να δικαιολογήσουμε. Γιατί ακόμη στο πάρα πέντε όταν 
αυτή η έκθεση θα γίνει μέχρι τις 13 Οκτωβρίου θα πρέπει να έχουν τελειώσει τα 
πάντα κι εμείς λαμβάνουμε αυτή την πρόταση τώρα χωρίς καν να είναι 
αιτιολογημένη, με αυτά τα γενικά και αόριστα τα οποία καθορίστηκαν στην πρώτη 
μας συνάντηση προ διμήνου, δηλαδή δεν έχει προχωρήσει τίποτα απολύτως.  
 Μελιόπουλος: 1) Δεν έχω καταλάβει το ποσό των 5.000,00 ευρώ από πού 
προκύπτει. Πάντως όχι από το εισηγητικό σημείωμα. 2) Ο φορέας διοργάνωσης ποιος 
είναι; Είναι η περιφέρεια κεντρικής Μακεδονίας; Ούτε αυτό προκύπτει από το 
εισηγητικό. 3) Ο Οργανισμός τουριστικής προβολής και μάρκετινγκ, που λέει 
αναβάθμιση της ιστοσελίδας, ποιανού είναι, είναι κάποιου δήμου, είναι της 
περιφέρειας; 4) Σε θεωρητικό επίπεδο, αν αποφασίσει να συμμετέχει μόνο ο δικός 
μας ο δήμος, έχουμε κάποια ενημέρωση, άλλοι δήμοι συμμετάσχουν σ’ αυτό το 
happening τέλος πάντων; 
 Δήμαρχος: Πρώτα από όλα μου έκανε φοβερή εντύπωση διότι δεν κλήθηκε η 
Αρχαιολογία σ’ αυτό, όπως στο “Ashmolean” που είχε και την ευθύνη της 
παρουσίασης κλπ, δεν κλήθηκε η Αρχαιολογία. Υποτίθεται ότι είναι η περιφέρεια, 
αλλά στις συναντήσεις που έγιναν υποτίθεται ότι συνδιοργανωτές είναι και οι δήμοι 
με πρώτο το δήμο της Θεσσαλονίκης και τα Επιμελητήρια. Εδώ όμως προφανώς 
βλέπετε δε φαίνεται αυτό. Δεν υπάρχει πρόταση έγγραφη για χρήματα, προφορικά 
γίνονται όλα αυτά γι’ αυτό σας λέω ότι μιλάμε για μια προχειρότητα, παρότι έχουμε 
εξηγήσει το πρώτο που πρέπει να γίνει για να είμαστε ουσιαστικοί είναι να 
συμμετέχουν παραγωγικοί φορείς. Το δεύτερο είναι ότι πρέπει να έχουμε ανάλυση 
δαπανών. Δεν μπορεί εμείς να πούμε πάνε αυτά τα λεφτά γιατί, για ποιο πράγμα, για 



την ημερίδα; Θα γίνει αυτή η ημερίδα; Δε θα γίνει. Για αυτό με τα φαγητά τα τοπικά 
εδώ, που δε θα γίνει, διότι αυτά προκύπτουν από τις συναντήσεις που έγιναν.  
 Τσαβδαρίδης: Κε πρόεδρε, μιλάμε για μια καταπληκτική έκθεση, πρώτη φορά 
διοργανώνεται στο μεγαλύτερο ή από τα μεγαλύτερα μουσεία του κόσμου με την 
πρώτη επισκεψιμότητα στον κόσμο και για πρώτη φορά τόσο σημαντικά εκθέματα 
φεύγουν από τη Βεργίνα, δεν ξέρω κε Λαζαρίδη αν κάνω λάθος, τόσο σημαντικά 
πρώτη φορά και πηγαίνουν σε ένα μουσείο, σε μία εκδήλωση που είναι που γίνεται με 
σοβαρότητα και υπευθυνότητα είναι προς τη σωστή στόχευση. Εγώ δε θα διαφωνήσω 
γι’ αυτά που λέει η δήμαρχος τα τυπικά, νομίζω όμως ότι θα πρέπει να συνεργαστείτε 
κα δήμαρχε με τον περιφερειάρχη και να βρούμε έναν τρόπο για να συμμετάσχει κι ο 
δήμος Βέροιας, να προβληθεί κι ο δήμος της Βέροιας ξεχωριστά. Καλή η Κεντρική 
Μακεδονία, καλός ο Μπουτάρης κι η Θεσσαλονίκη, εμάς μας ενδιαφέρει η Βέροια. 
Και λέω λοιπόν το εξής, η δική μου η πρόταση είναι η εξής, συγκεκριμένη, να μη 
λέμε τώρα λόγια. Εγώ από όλες αυτές τις δράσεις που προτείνει και λέει ότι θα κάνει 
εκεί ο περιφερειάρχης της Κεντρικής Μακεδονίας νομίζω ότι καλό θα ήταν να 
συμμετάσχουμε, στο έξι που λέει συνδιοργάνωση με τον ΕΟΤ εκδήλωση 
απευθυνόμενος προς Γάλλους τουριστικούς πράκτορες ή επίσης νομίζω προς τη 
σωστή κατεύθυνση θα ήταν η δημιουργία εντύπων, αφισών και διαφημιστικού υλικού 
με εκτίμηση ανώτερου κόστους τριάντα χιλιάδες, να φτιάξουμε διαφημιστικό υλικό 
που θα το διανύουμε εκεί στους Γάλλους που θα προβάλει τη Βέροια και τη Βεργίνα 
κι ό,τι άλλο έχουμε στο δήμο και να πούμε ότι τα πέντε χιλιάρικα αυτά που θέλετε 
εσείς να συμμετάσχουμε και κάνατε προφορική πρόταση που νομίζω ότι δεν είναι 
ιδιαίτερα μεγάλο κόστος για όλο αυτό το πράγμα που πρόκειται να γίνει, να πάει είτε 
στη συνδιοργάνωση με το νέο της εκδήλωσης και εφόσον και αυτή η δράση είναι 
συμβατή με αυτά που προβλέπει ο νόμος και με αυτά που ελέγχει η επίτροπος, είτε να 
κάνουμε τα διαφημιστικά φυλλάδια που θα τα χρειαστούμε ούτως ή άλλως. Τώρα 
τους σεφ, δε νομίζω ότι η Βέροια θα προβληθεί με τους σεφ εκτός κι αν είχαμε 
κανένα σεφ Βεροιώτη και κάπως έτσι. Αλλά εγώ θεωρώ ότι πρέπει να πάρουμε μια 
απόφαση να συμμετάσχουμε είτε καταρχήν με πέντε χιλιάδες ευρώ, είτε σαν 
συνδιοργανωτές με τον ΕΟΤ, είτε σα δαπάνη δημιουργίας εντύπων. 
 Σοφρόνωφ: κα δήμαρχε μην απορείτε που δεν καλέστηκε η Αρχαιολογία, 
γιατί να καλεστεί άλλωστε αφού το περιεχόμενο της έκθεσης δεν έχει καμιά 
απολύτως συνάρτηση με τις δράσεις οι οποίες προτείνετε να υλοποιηθούν, καμιά 
απολύτως σχέση από την ταμπέλα τους τέλος πάντων. Εμείς θεωρούμε ότι η προβολή 
της περιοχής είναι βεβαίως αναγκαία αλλά αυτό το βάρος δεν μπορεί να το σηκώσει 
σήμερα ο Δήμος Βέροιας όπως δεν μπορεί να το σηκώσει και κανένας δήμος. Για 
δέστε λίγο νωρίτερα, συζητούσαμε για τη μεταφορά των μαθητών ή και για άλλα 
θέματα, λέω το σημερινό γιατί είναι πρόσφατο και δεν μπορούσαμε να 
εξασφαλίσουμε τη δωρεάν μετακίνηση για μια σημαντική υποχρέωση, ένα σημαντικό 
δικαίωμα και τώρα βλέπω εδώ γαλλικές επιχειρήσεις και φορείς, παράθεση γεύματος 
100 ευρώ κατά άτομο, έξι χιλιάδες ευρώ για την παρουσίαση των μακεδονικών 
κρασιών, δεν ξέρω ο κ. Μπουτάρης τι θα κάνει εκεί πέρα, και δε λέω τα άλλα ποσά 
τώρα, τα έχετε μπροστά σας, επίδειξη λέει ελληνικών συνταγών είκοσι εφτά χιλιάδες 
ευρώ με μπουφέ για εκατόν πενήντα άτομα, είναι προκλητικό αγαπητοί συνάδελφοι 
στη σημερινή οικονομική συγκυρία που ζουν τα λαϊκά στρώματα; Έλεος δηλαδή, 
έλεος, δεν έχει καμιά απολύτως αξία η συμμετοχή γιατί ούτε την περιοχή προβάλει 
ούτε τίποτα. Τα συμφέροντα κάποιων επιχειρήσεων, γι’ αυτό μετέχουν κι οι 
επιχειρήσεις κα δήμαρχε και δε μετέχει η Αρχαιολογία και δεν καλείται να 
συμμετέχει. Λοιπόν εμείς δεν μπορούμε αυτά τα προκλητικά νούμερα να δεχτούμε 
ούτε να συζητούνται σήμερα εδώ. Σας ευχαριστώ. 
 Λαζαρίδης: Γεγονός είναι ότι πρόκειται για μια πολύ μεγάλη διοργάνωση, μια 
τεράστια έκθεση, φανταστείτε ότι εδώ και τρεις μήνες αναρτημένα panels από την 
οροφή του Λούβρου με την κεφαλή του Μ .Αλέξανδρου, αν μπει κανείς και στο site 
του Λούβρου θα δει τις αναφορές για τις Αιγές κλπ, εγώ θα παραβρεθώ με δικά μου 
έξοδα, απλά πρέπει να πω μετά τη συνάντηση την τελευταία στην οποία βρισκόμουν, 
ότι είναι κάτι που συνέβη τυχαία σχεδόν από τη μεριά της Περιφέρειας. Δυστυχώς το 
σχετικό κονδύλι για την τουριστική προβολή το έχει η Περιφέρεια, αυτή το 



διαχειρίζεται, δεν το έχουμε εμείς, ακολουθήσαμε μέχρι ενός σημείου όλη αυτή τη 
γκάμα των συναντήσεων, αλλά ήταν κάτι που στήθηκε πρόχειρα, αυτό μπορώ να πω 
μετά την τελευταία συνάντηση. Σαφώς ο τουρισμός κα Σοφρόνωφ είναι 
ανταποδοτικός, θα πρέπει να επενδύσουμε σ’ αυτόν, δεν έχει να κάνει δηλαδή με το 
ότι κάποιοι δεν έχουν χρήματα, ότι πιεζόμαστε εδώ, πιεζόμαστε εκεί. Από αυτή τη 
διαδικασία περιμένουμε να εισπράξουμε, και βέβαια η περιοχή μας έχει εξωτερικό 
τουρισμό, δηλαδή το να πάρεις χρήματα από μια περιοχή της Ελλάδας να τα φέρεις 
εδώ είναι ότι περίπου συμβαίνει και με τους φοιτητές των Ιωαννίνων, τους φοιτητές 
της Ξάνθης κλπ. Εμείς μιλάμε για εξωτερικό τουρισμό, μπορούμε να αναπτυχθούμε 
μέσα από αυτήν τη διαδικασία. Τώρα η Περιφέρεια κι έτσι όπως αυτή εκφράζεται 
τοπικά, δηλαδή εντελώς μονόπατα, αγνοώντας το Δήμο Βέροιας, έχουν γίνει τόσες 
συναντήσεις, φιλέψαμε κατά καιρούς πριν από δυόμιση μήνες, πριν από δεκαπέντε 
ημέρες Γάλλους, τη γενική έφορο του Λούβρου, τη διευθύντρια του Λούβρου, 
δημοσιογράφους, από εδώ κι από εκεί και ο Δήμος Βέροιας πουθενά. Δηλαδή τα 
κριτήρια τελικά ήταν επιχειρηματικά και αφορούσαν στη Θεσσαλονίκη. Εξάλλου κι ο 
Μπουτάρης από ένα σημείο και μετά μάλλον παραγκωνίστηκε. Θα μπορούσαν να 
γίνουν πάρα πολλά πράγματα, επαναπαυτήκαμε ίσως στην Περιφέρεια η οποία έχει 
και τα χρήματα και καλύτερα έτσι εδώ που φτάσαμε να μη συμμετάσχουμε.  
 Μιχαηλίδης: πολύ λακωνικά κ.πρόεδρε, όσο κι αν φαίνεται παράξενο, με 
βρίσκει απόλυτα σύμφωνο η άποψη του κ. Λαζαρίδη, αλλά και της κας Σοφρόνωφ, 
κλείνω προς τα εκεί, η επιχειρηματολογία της με αγγίζει, δεν μπορώ να ψηφίσω αυτή 
την εισήγηση για τους λόγους που ανέφερε και η δήμαρχος αλλά και για τα ποσά τα 
οποία θεωρώ ότι είναι εξωφρενικά.  
 Δήμαρχος: Προσπαθώντας να συγκεράσω όλο αυτό και επειδή πραγματικά με 
θλίβει δηλαδή να γίνεται μια τόσο μεγάλη, τόσο σπουδαία διοργάνωση σε ένα 
μουσείο που έχει τη μεγαλύτερη επισκεψιμότητα και να είμαστε τόσο πρόχειροι, δε 
θέλω να πω παραπάνω, εντάξει φαίνονται αυτά, εμένα με θλίβει. Θα έλεγα λοιπόν και 
λαμβάνοντας υπόψη κι αυτό που είπε ο κ. Τσαβδαρίδης για την παρουσίαση στου 
τουριστικούς πράκτορες κλπ να πούμε ότι δεν μπορούμε αυτή τη στιγμή να πάρουμε 
μια απόφαση, αυτό για τους τουριστικούς πράκτορες είναι να γίνει τον Ιανουάριο, 
εμείς αυτή τη στιγμή δεν μπορούμε να πάρουμε απόφαση γιατί δεν έχουμε στοιχεία 
και βλέπετε ότι και εδώ το κόστος αυτής της διοργάνωσης δεν έχει προϋπολογιστεί. 
Άρα να πούμε ότι μας ενδιαφέρει να συμμετέχουμε σ’ αυτό αλλά από τη στιγμή που 
δεν έχουμε συγκεκριμένα στοιχεία δηλαδή να δώσουμε άλλη μια ευκαιρία και στον 
εαυτό μας και στους κύριους διοργανωτές να βοηθήσουν προς την κατεύθυνση αυτή. 
Εάν μας δώσουν συγκεκριμένα στοιχεία και ξέρουμε που να πατήσουμε, να κόψουμε 
το σβέρκο μας να δούμε πως θα το κάνουμε αλλά αυτή τη στιγμή δεν μπορεί να 
παρθεί η απόφαση. Να σταλεί μια απάντηση ότι δεν μπορούμε να αποφασίσουμε, μας 
ενδιαφέρει το έκτο σκέλος της υπόθεσης για την προβολή αλλά δεν μπορούμε να 
λάβουμε απόφαση ως συμβούλιο γιατί δεν έχουμε στη διάθεση μας συγκεκριμένα 
οικονομικά και διοργανωτικά στοιχεία. 
 Τσαβδαρίδης: Κε πρόεδρε, εδώ ακουστήκαν διάφορα πράγματα που δε με 
βρίσκουν σύμφωνο και βεβαίως δεν είναι σωστό αυτό που ειπώθηκε από την κα 
Σοφρόνωφ ότι ο δήμος δεν μπορεί να σηκώσει το βάρος αυτό γιατί είναι τεράστιο. 
Μα δε σηκώνει κανένα βάρος ο δήμος. Αυτό το βάρος έτσι όπως διαμορφώνεται είναι 
εξήντα, εβδομήντα, ογδόντα χιλιάδες ευρώ, δε σηκώνει ο δήμος της Βέροιας το βάρος 
αυτής της όλης εκδήλωσης κι αυτής της δαπάνης. Εμείς λέμε ένα τμήμα και σε κάθε 
περίπτωση θα ξοδέψουμε χρήματα γιατί ευελπιστούμε ότι θα κερδίσουμε πολύ 
περισσότερα κι έχει και μια λογική αυτό που λέμε, δεν μπορούμε τώρα να κάνουμε 
μια μικρολογιστική πολιτική να δούμε τα του δήμου και να περιμένουμε την 
τουριστική ανάπτυξη να μας έρθει από το Θεό, πρέπει να επενδύσουμε σ’ αυτή την 
ιστορία και νομίζω ένα κόστος της τάξης των πέντε χιλιάδων ευρώ, όσο οικονομικές 
δυνατότητες να μην έχει ο δήμος, είναι αστείο ποσό.  
 Πρόεδρος: Δεν μπορούμε να πάρουμε απόφαση για 5.000,00 ευρώ. 
 Τσαβδαρίδης: Παραδείγματος χάρη λέμε, εγώ είμαι της γνώμης για να το 
κάνουμε συγκεκριμένο, μια και ήρθε το θέμα, μια και μας απασχόλησε, μια κι έγινε 
κουβέντα, να παρθεί μια καταρχήν απόφαση η οποία θα λέει ότι ενδιαφερόμαστε να 



συμμετέχουμε και να τη συγκεκριμενοποιήσουμε όταν κι αν έρθουν στοιχεία που θα 
καθορίζουν ότι το κόστος.. Ναι αλλά έχει μια εκδήλωση που είναι τον Ιανουάριο, 
μήπως συμμετέχουμε σε εκείνη. 
 Λαζαρίδης: Το κόστος προϋπολογίστηκε περί τα 75.000,00 ως 80.000,00 
ευρώ. Αν δε βάλουμε όλοι, δε θα γίνει τίποτα από αυτά, δε θα γίνει κάτι αποκομμένα 
από το άλλο, ή όλα ή τίποτα.  
 Δήμαρχος: Να συμπληρώσω κε Λαζαρίδη σ’ αυτό, ότι επειδή δεν υπάρχει η 
ανάλυση των δαπανών αρνούνται όλοι οι φορείς ο ένας πίσω από τον άλλο γιατί 
κανείς δεν μπορεί να δικαιολογήσει τη δαπάνη, πρέπει να ξέρει τι θα κάνει ακριβώς. 
Δεν μπορεί δηλαδή να τυπώσουμε πέντε χαρτιά εμείς, πέντε, δέκα, πενήντα χιλιάδες 
και να πάμε εκεί μόνοι μας σαν τους χαζούς να τα μοιράσουμε, δε γίνεται, αυτό 
γίνεται οργανωμένα και με συμμετοχή της γαλλικής πρεσβείας και ένα σωρό φορέων 
που είναι του ΕΟΤ. Εδώ αυτό το πράγμα που έρχεται σήμερα στο εισηγητικό είναι 
αυτό όπως το συζητήσαμε στην πρώτη συνάντηση και δεν έχει διαφοροποιηθεί. Πώς 
να αποφασίσουμε πάνω σ’ αυτό. Θλίβομαι πραγματικά σας λέω αλλά θα πρέπει να 
λάβουν ένα μήνυμα ότι δεν μπορεί να παρθεί απόφαση με αυτά τα στοιχεία. Ότι 
ενδιαφερόμαστε για την εκδήλωση του Ιανουαρίου εφόσον γίνει και προτιθέμεθα να 
συνεισφέρουμε αλλά δε θα είναι μόνο δική μας, δε θα είναι μόνο της Βέροιας, της 
Βεργίνας. Στο κάτω-κάτω εμείς βάζουμε την πρώτη ύλη για να γίνει αυτό. Από τη 
δική μας γη βγήκαν αυτές οι αρχαιότητες που γίνονται αυτά, έπρεπε κάπως να μας 
υπολογίσουν και λίγο παραπάνω.  
 Λαζαρίδης: Εγώ θα ήθελα να πω απλά ότι έχουν κληθεί οι κύριοι Βενιζέλος, 
Χρυσοχοΐδης, Γερουλάνος, Μενδώνη, και δε θυμάμαι ποιοι άλλοι, δηλαδή θα είναι  
σύσσωμο, θεωρείται σημαντικό γεγονός. Θα έλεγα στο εξής τέτοιου είδους ευκαιρίες 
θα πρέπει να τις αρπάζουμε από τα μαλλιά. Να μην επαναπαυόμαστε στην όποια 
περιφέρεια. Η διεύθυνση τουρισμού να πάρει σάρκα και οστά ώστε να το 
κυνηγήσουμε. 
 Τσαβδαρίδης: Εγώ προτείνω συμμετοχή του δήμου στις δράσεις με το ποσό 
των 5.000,00  ευρώ η οποία να αφορά τη δράση και διοργάνωση με τον ΕΟΤ. 
 Λαζαρίδης: Είναι κάτι που δεν έχει προϋπολογιστεί. Να διευκρινίσω ως προς 
την ψήφο μου. Σαφώς να συνεννοηθούμε με τον ΕΟΤ και να δημιουργήσουμε ένα 
πλαίσιο.   
 Δήμαρχος: Ακούστε. Η πρόταση είναι για οικονομική συμμετοχή. Δεν είναι 
για το αν θα συμμετέχουμε ή δε θα συμμετέχουμε. Ο Άρης έβγαλε τα εισιτήρια του 
και θα πάει μόνος του κι εγώ μπορούσα να κάνω το ίδιο. Παρότι  υπάρχει η βούληση 
συμμετοχής δεν μπορούμε να συμμετέχουμε και μάλιστα υπάρχει ενδιαφέρον για το 
έκτο σκέλος, δεν μπορούμε να συμμετέχουμε εφόσον δεν καθορίζονται επαρκώς, δεν 
αναλύονται επαρκώς τα οικονομικά στοιχεία.  
 Κορωνάς: Γιατί δεν το αναβάλουμε μέχρι να προσδιοριστεί η δαπάνη;  
 Δήμαρχος: Κε Κορωνά εξηγώ ότι επί 2-3 μήνες, πόσο μετέχουμε σ’ αυτό, δεν 
έχει καθοριστεί η δαπάνη και σας λέω γίνεται ένα παζάρι προφορικό. Θα καθοριστεί 
καμιά δαπάνη; Ας πούμε εμείς ότι ενδιαφερόμαστε γι’ αυτό κι ότι θέλουμε να μας 
δώσουν λεπτομέρειες, κι αν έρθουν οι λεπτομέρειες εδώ είμαστε αλλά δεν έρ 
 Πρόεδρος: Ποιοι συμφωνούν με την πρόταση του κ. Λ. Τσαβδαρίδη για 
συμμετοχή του Δήμου με το ποσό των € 5.000,00; 
 Υπέρ της πρότασης αυτής ψήφισαν 10 σύμβουλοι: 
Λ. Τσαβδαρίδης, Α. Νεστορόπουλος, Κ. Κοστογλίδου, Α. Βεσυρόπουλος, Β. 
Γιαννουλάκης, Χ. Τσιούντας, Ε. Γουναράς, Κ. Παναγιωτίδης, Δ. Γκέκα, Α. 
Παπαδόπουλος. 
 Πρόεδρος: Ποιοι συμφωνούν με την πρόταση της Δημάρχου για μη 
συμμετοχή του Δήμου; 
 Υπέρ της πρότασης αυτής ψήφισαν 19 σύμβουλοι: 
Δ. Δάσκαλος, Μ. Σουμελίδης, Θ. Θεοδωρίδης, Α. Λαζαρίδης, Ν. Τσιαμήτρος, Β. 
Σταυροπούλου-Μπακαμτζόγλου, Ε. Αρχοντάκη-Γεωργίου, Π. Παυλίδης, Θ. 
Αγγελίνας, Λ. Πουλασουχίδης, Κ. Βοργιαζίδης, Χ. Κούτρας, Ν. Μαυροκεφαλίδης, Χ. 
Γαϊτάνου-Γεωργιάδου, Μ. Παπαϊωάννου, Β. Παπαδόπουλος, Κ. Κουτσαντάς, Ι. 
Σοφρόνωφ, Γ. Μελιόπουλος. 



 Λευκή ψήφο έδωσαν οι σύμβουλοι Γ. Μιχαηλίδης, Ν. Μωυσιάδης, Θ. 
Κορωνάς.  
 Το Δ.Σ. μετά από διαλογική συζήτηση αφού έλαβε υπόψη: 
1.- Το από 20-8-2011 εισηγητικό σημείωμα της Δημάρχου. 
2.- Το αριθ. πρωτ. ΓΠΚΜ/2523/1-9-2011 έγγραφο του αναπληρωτή Περιφερειάρχη 
Π.Κ.Μ.. 
3.- Τις προτάσεις της Δημάρχου και του δημ. συμβούλου Λ. Τσαβδαρίδη. 
4.- Το αποτέλεσμα της ψηφοφορίας. 
5.- Τις διατάξεις του άρθρου 65 του Ν. 3852/2010 (Πρόγραμμα Καλλικράτης).  
 

Αποφασίζει Κατά Πλειοψηφία 
 

 Εγκρίνει τη μη συμμετοχή του Δήμου Βέροιας στις δράσεις και εκδηλώσεις 
που διοργανώνει η Περιφέρεια Κεντρικής Μακεδονίας στο πλαίσιο της έκθεσης «Στο 
βασίλειο του Μεγάλου Αλεξάνδρου-Η Αρχαία Μακεδονία» στο Μουσείο του 
Λούβρου στο Παρίσι. 



 
Η απόφαση έλαβε αύξ. αριθμό  638 / 2011 

.............................................................................................………................................. 
 Αφού εξαντλήθηκαν τα θέματα της ημερήσιας διάταξης λύθηκε η συνεδρίαση 
συντάχθηκε το πρακτικό αυτό και υπογράφηκε ως εξής: 
 

Ο ΠΡΟΕΔΡΟΣ Η ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ 
 
 

Νικόλαος Μαυροκεφαλίδης 

 
 

Δημητρούλα Γκέκα 
ΤΑ  ΜΕΛΗ ΠΡΟΕΔΡΟΙ ΔΗΜΟΤΙΚΩΝ ΚΟΙΝΟΤΗΤΩΝ 

Δ. Δάσκαλος  Η. Τσιαμήτρος  
Μ. Σουμελίδης  Δ. Κουλουριώτης  
Θ. Θεοδωρίδης     
Γ. Μιχαηλίδης   ΠΡΟΕΔΡΟΙ & ΕΚΠΡΟΣΩΠΟΙ 

ΤΟΠΙΚΩΝ ΚΟΙΝΟΤΗΤΩΝ 
 

Α.  Λαζαρίδης  Χ. Δουλγερίδου  
Ν.  Τσιαμήτρος  Ι. Λιάτσου  
Β. Σταυροπούλου-Μπακαμτζόγλου  Α. Πέτρου  
Ε. Αρχοντάκη-Γεωργίου  Ε. Κελεσίδης  
Π. Παυλίδης  Η. Μπατσαράς  
Τ. Χατζηαθανασίου  Ι. Χειμώνας  
Θ. Αγγελίνας  Κ. Νένος  
Λ. Πουλασουχίδης  Ν. Αγγέλου  
Κ. Βοργιαζίδης     
Ν. Μωυσιάδης     
Χ. Κούτρας     
Χ. Γαϊτάνου-Γεωργιάδου     
Α. Καγκελίδης     
Μ. Παπαϊωάννου     
Θ. Κορωνάς     
Γ. Κάκαρης     
Β. Παπαδόπουλος     
Κ. Κουτσαντάς     
Λ. Τσαβδαρίδης     
Α.  Νεστορόπουλος     
Α. Γκαμπέσης     
Κ. Κοστογλίδου     
Α. Βεσυρόπουλος     
Β. Γιαννουλάκης     
Χ. Τσιούντας     
Ε. Γουναράς     
Γ. Σουμπέκας  

Ακριβές απόσπασμα 
Βέροια  1-12-2011 

Η Δήμαρχος 
 
 
 

ΧΑΡΙΚΛΕΙΑ 
ΟΥΣΟΥΛΤΖΟΓΛΟΥ - ΓΕΩΡΓΙΑΔΗ 

Κ. Παναγιωτίδης 
Α. Παπαδόπουλος 
Σ.  Κουμτσίδης 
Ι. Σοφρόνωφ-Ταμπάκη 
Γ. Μελιόπουλος 

 
 
 
  
 


